
JEGYZŐKÖNYV 

Készült: a Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 2008. március 20-án 16:18 órai kezdettel a 
Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal tanácstermében tartott  nyílt ülésről.

Jelen vannak: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök, Kiss Dénes László, Tóth Attila, Záhonyi 
Zoltán bizottsági tagok
Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző 
Meghívott: Juhász Sándor polgármester, Vad Mária alpolgármester,
Megjelent: Sahin-Tóth Jenőné pü.csop.vez.
Távollévő bizottsági tag: Lomen Attila

Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: Üdvözli  a  jelenlévőket.  Megállapítja,  hogy a  bizottság 
határozatképes, mivel a megválasztott bizottsági tagok több, mint fele  (4 fő) jelen van. A 
jegyzőkönyv vezetésére felkéri Sahin-Tóth Jenőnét. A jegyzőkönyv hitelesítésére felkéri  Kiss 
Dénes bizottsági tagot. Mindenki megkapta a meghívót, és a hozzá tartozó anyagokat. Kéri, 
hogy Sahin-Tóth Jenőné javaslatára, napirendi pontként felvenni a Szociális és Közbiztonsági 
Bizottság  10/2008.(II.26.)SZKB.határozatát,  és  a  napközinél  és  az  iskolánál  lévő  kerítés 
témáját. Kéri, hogy az Meghívóban szereplő 4,5,6, napirendi pontokat, az anyaggal kiküldött 
bizottsági elnöki levél alapján vegyék le napirendről, és a következő soros ülésen tárgyalják. 
Kérdezi, hogy a napirendi pontokkal kapcsolatban van-e további  megjegyzés. Kérdés nem 
lévén, szavazásra bocsátja a napirendet és annak sorrendjét.

A bizottság elnöke javasolja elfogadásra az alábbi napirendeket:

1.) Előterjesztés a temetővel kapcsolatos tárgyalások eredményének ismertetésére
2.) Tájékoztatás a 6,5 ha nagyságú földterület hasznosításának lehetőségéről
3.) Előterjesztés az Ifjúsági Jujutsu Kör 2008.május 3-i rendezvényével 
      kapcsolatos kérelmére
4.) Előterjesztés a Szociális és Közbiztonsági Bizottság 10/2008(II.26.)SZKB. 
      határozatára
5.) Előterjesztés a napközinél és az iskolánál lévő kerítés javítására
6.) Egyebek

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság a levezető személyére, a napirendi pontokra és 
azok sorrendjére, valamint a jegyzőkönyvvezető és a jegyzőkönyv hitelesítő személyére 
tett javaslatot 4 igen szavazattal elfogadja. 

1. napirend
Előterjesztés a temetővel kapcsolatos tárgyalások eredményének ismertetésére

Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Juhász  Sándor  polgármester: az  írásos  anyag  tartalmazza  a  befektetőkkel  folytatott 
beszélgetés  tartalmát.  A  beszélgetésről  jegyzőkönyv  készült,  amely  az  előterjesztés 
mellékletét képezi. Az önkormányzat vállalja a temető területének rendezését,  a ravatalozó 
épületének  megtervezését,  a  terület  körbekerítését.  A  terület  összességében  4,5  ha,  de 
pillanatnyilag elég lenne neki a 2 ha méretű földdarab. Későbbiekben igény szerint bővíthető 
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lenne a terület. Ha pályázati kiírás lesz, akkor az önkormányzat megpályázza, és az elnyert 
összeget  a  beruházásra  fordítja.  Mai  napon  beszélt  a  Barna  Istvánnal  a  Pro-Régiónal, 
tudomásuk szerint nem lesz pályázati kiírás temető létesítésére. Amennyiben nincs pályázati 
lehetőség,  úgy  a  befektető  önerőből  ruház  be.  A  tegnapi  nap  folyamán  egyeztetett  a 
befektetőkkel,  és  változás,  a  jegyzőkönyvben  feltüntetettekhez  képest,  nincs.  A földterület 
tulajdonjogával  kapcsolatban  elmondja,  hogy  az  ú.n.  „Nyárfás”  9  ember  osztatlan  közös 
tulajdona.  Felvette  a  kapcsolatot  az  egyik  tulajdonossal,  aki  a  temető  területének  egyik 
tulajdonosa (3 testvér közül). Hajlandóak lemondani a területről úgy, hogy az erdő értékében 
egy másik ingatlant ajánl fel az önkormányzat. Össze kell hívni mind a 9 tulajdonost, hogy a 
beleegyezésüket adják arra, hogy ennek a három tulajdonosnak a területe itt legyen kimérve. 
Reméli,  hogy  a  tulajdonosok  beleegyeznek.  A  kimérés  megrendelése,  és  a  kimérés 
folyamatban van Képviselő-testület határozata szerint.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: akkor itt most arról van szó, hogy fel kellene értékeltetni a 
területet? Ez hogyan történik?
Juhász Sándor polgármester: a Hivatal ügyintézője megnézte interneten az erdő értékelésének 
a szempontjait. Három tényezőből áll: 1. Milyen földterületen van? 2. Milyen fajta fák vannak 
rajta? 3. Milyen mennyiségben található fa rajta? A tulajdonossal egyeztetni kell az értékről. 
Természetesen szakértőt is be lehet vonni a felértékeltetésbe.
Tóth Attila: akkor most 2 ha-t vásárolnánk?
Juhász Sándor polgármester: nem. Az egyeztetés 4,5 ha-ról szól, de erdő művelési ágból csak 
2 ha-t vonna ki jelenleg az önkormányzat.
Tóth Attila: az önkormányzat megszerezné a 4,5 ha-t?
Juhász Sándor polgármester: igen, de csak 2 ha-t lenne kivonva erdő művelési ágból, annyi 
amennyire jelenleg szükség van a temető létrehozásához.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: kinek van még kérdése?
Juhász Sándor polgármester: a befektetővel folytatott beszélgetések alapján elmondja, hogy a 
befektető már 2009 januárjában kész szeretne lenni a beruházással.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a krematórium?
Juhász Sándor polgármester: ez egy későbbi beruházás lenne, és a befektető saját költségén 
hozná létre.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: mi az konkrétan amire a bizottságnak tennie kell?
Tóth Attila: az elfogadás. 
Juhász Sándor polgármester: a bizottságnak tudomásul kell  vennie a tájékoztatót,  hiszen a 
temetőre  szánt  összeg  már  jóvá  lett  hagyva.  Az  újabb  tárgyalások  eredményéről  akart 
tájékoztatni a bizottságot.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: van hozzászólás?
Vad  Mária  alpolgármester:  lehet  tudni,  hogy  kik  a  tulajdonosok?  Monorierdei  lakosok  a 
tulajdonosok?
Juhász Sándor polgármester: 3 monori, 3 monorierdei, a többit most nem tudja megmondani.
Vad Mária alpolgármester: akkor ez összességében 4,5 ha, attól függ, hogy milyen besorolású 
a földterület, milyen fákat tartalmaz, annak megfelelően adják el a ha-onkénti árát. Akkor ez 
maximum 1 M Ft, mert megnézte az interneten és 250-750 E Ft/ha az ára.
Juhász Sándor polgármester: három féle szempont szeriont kerül az értéke meghatározásra.
Vad Mária alpolgármester: ha ebből a 4,5 ha-ból most 2 ha-t kivon az önkormányzat erdő 
művelési ágból, akkor nem kell máshol erdőt telepíteni?
Juhász  Sándor  polgármester: most  ezzel  még  nincs  tisztában.  Lehet,  hogy  vissza  kell 
telepíteni.
Vad Mária alpolgármester: máshol.
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Juhász Sándor polgármester: igen, máshol. Ez egyenlőre, még nem tisztázott, mert a művelési 
ágból való kivonás még nem indult el. Az is elképzelhető, hogy nem kell újratelepíteni, hiszen 
a Rendezési tervben temetőként szerepel, lehet hogy az erdő művelési ág csak tévedés miatt 
lett erre a területre feltüntetve.
Vad  Mária  alpolgármester: ez  elsődlegesen  védett  területként  van  bejelölve?  Ki  ez  a 
Martonosi, akit Tóth Attila hozott?
Tóth Attila: igen, ő hozta.
Vad Mária alpolgármester: monorierdeiek?
Tóth Attila: a Török Pál monorierdei, és ő áll kapcsolatban Monostorival.  Őt a Török Pál 
kereste meg. Úgy néz ki komolyan gondolják a befektetést.
Juhász Sándor polgármester: igen, úgy néz ki komolyan gondolja befektető a beruházást. A 
bizottság tegyen javaslatot a Képviselő-testületnek a további intézkedésre.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: akkor  a  javaslat  a  következő  lenne.  Azt  szeretné  a 
megszavaztatni, hogy a polgármester úr ebben a temető kérdésben tovább léphessen annak 
érdekében, hogy ez a fejlesztés megvalósulásra kerüljön. Ameddig eljutottak a tárgyalások azt 
tudomásul vette a bizottság. Kéri aki ezzel egyetért kézfeltartással jelezze.
Vad  Mária  alpolgármester: mit  jelent  az,  hogy  tovább  léphessen?  További  tárgyalásokat 
folytasson?
Tóth Attila: igen.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: igen.  Az eddigi  szakaszhoz  senkinek semmilyen  egyéb 
hozzáfűzni valója nincs.
Juhász  Sándor  polgármester: természetesen  egy  szerződés-tervezet  fog  elkészülni,  amit  a 
Képviselő-testület elé kell terjeszteni, és a testület dönt az aláírásáról.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

34/2008. (III.20.) PTB.
határozata

Juhász Sándor polgármester felhatalmazása a temető létrehozásával kapcsolatos 
tárgyalások folytatásáról

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy Juhász 
Sándor polgármester a temető megvalósításával kapcsolatban folytasson további tárgyalásokat 
a beruházókkal, és a terület tulajdonosaival, hogy a fejlesztés megvalósulásra kerüljön. 

Határidő: azonnal és folyamatos
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Juhász Sándor polgármester

2.napirend
Tájékoztatás a 6,5 ha nagyságú földterület hasznosításának lehetőségéről

Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  a  napirend 
ismertetésére.
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Juhász Sándor polgármester:  a Képviselő-testület  ülésén felmerült,  hogy a 6,5 ha területet 
vásárolja  meg az  Önkormányzat,  és  saját  maga  hasznosítsa.  A 2008.március  17-én tartott 
rendkívüli  képviselő-testületi  ülésen  a  6,5  ha  terület  tulajdonosának  megbízottja  –rokona- 
részt  vett.  Az  ülésen  kijelentette,  hogy  a  tulajdonos  nem kívánja  értékesíteni  a  nevezett 
területet.  Ennek  következményeként  az  a  terv,  hogy  az  Önkormányzat  saját  céljaira 
hasznosítsa a területet nem kivitelezhető.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  jó.  A  bizottság  egyhangúlag  tudomásul  veszi  a 
tájékoztatást.
Juhász Sándor polgármester: tovább próbál beszélgetni a tulajdonossal az eladás tárgyában.
Tóth Attila: Dr.Práczki Péter is próbálhatna beszélni a tulajdonossal.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: abba az irányba szeretné befolyásolni a Tóth urat,  hogy 
több területet adjon el, és fúrassa meg a kutat is hozzá, a saját pénzéből.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal  a tájékoztatót elfogadja. 

3.napirend
Előterjesztés az Ifjúsági Jujutsu Kör 2008.május 3-i rendezvényével kapcsolatos 
kérelmére

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a Jujutsu kör 2008. május 3-án tartana ez terepkerekező és 
futóversenyt a Kemping területén, és kéri, hogy az Önkormányzat térítés mentesen bocsássa 
rendelkezésére.  Maga részéről a Bizottság nevében javasolja a Képviselő-testületnek,  hogy 
ezt tegye meg.
Kiss Dénes László: kiegészítésként mondja el, hogy más rendezvények is kapcsolódnának a 
programhoz. Beszélt Nagy Ágnes Klaudiával, Tóth Attilával, és Füzesi Péterné Erzsikével, és 
kiderült, hogy együtt kívánnak egy komoly programot szervezni. Maga nevében támogatja a 
térítésmentes rendelkezésre bocsátást.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: jó. Csatlakozik.
Kiss  Dénes  László: javasolja,  hogy  beszéljenek  a  közüzemi  díjakról.  Felvállalja  az 
Önkormányzat, vagy a programszervezőnek kell fizetnie?
Juhász  Sándor  polgármester: véleménye  szerint  a  többi  szervezethez  hasonlóan  kellene 
eljárni. Leolvasni a mérőórák állását, és az egyesület térítse meg a díjakat.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: jó, tehát önköltési áron kapja meg a szervezet.
Kiss Dénes László: írják meg válaszba az egyesületnek, hogy ne érje meglepetés őket.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: mennyi ez a díj?
Juhász Sándor polgármester: pár ezer forintos tétel.
Kiss Dénes László: pontosítani kell, hogy az egyesület értesüljön róla.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a maga részéről azt javasolja, hogy ha ez csak egy pár ezer 
forintos tétel, akkor azt ne kelljen az egyesületnek kifizetnie.
Kiss Dénes László: mutatványosok lesznek?
Vad Mária alpolgármester: ott volt az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság ülésén, és ott 
arról  volt  szó,  hogy  semmiféle  kirakodó  vásár  nem  lesz.  Csak  a  bicikliverseny  lesz 
megrendezve. Este lesz egy diszkó, de az is teljesen ingyenes.
Tóth Attila: az se biztos, hogy nem lesz kirakodó vásár, amikor Füzesi Péterné részt vett az 
ülésen,  akkor  úgy  volt,  hogy  nem  lesz.  Füzesi  Péterné  úgy  tájékoztatta,  hogy  ő  csak  a 
kerékpár- és futóversenyt szervezi meg. A többi rendezvényt a Bogárzó Egyesület szervezi.
Szalai  Gábor: javasolja,  hogy  a  közüzemi  számlák  kifizetésének  módja  kerüljön 
meghatározásra.
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Tóth Attila: utólag még mindig mondhatja az Önkormányzat, hogy nem kéri a közüzemek 
díját.
Záhonyi Zoltán: javasolja, hogy előbb nézze meg az Önkormányzat mennyi a fogyasztás.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: ha van árus, akkor fizetni kell a Kemping használatáért, ha 
nem  lesznek,  akkor  nem.  A  mérőórákat  mindenképpen  írni,  kell  és  utána  dönti  el  az 
Önkormányzat, hogy ingyenesen adja-e használatra a Kempinget az egyesületnek.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

35/2008. (III.20.) PTB.
határozata

Ifjúsági Jujutsu Kör 2008.május 3-án tartandó rendezvényéhez szükséges terület 
térítésmentes bérbeadásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Kemping 
területét, a hozzátartozó vizesblokkot, valamint 1 db faházat térítésmentesen adjon bérbe az 
Ifjúsági Jujutsu Körnek, a 2008. május 3-án tartandó rendezvényéhez. A közüzemi díjakkal 
kapcsolatosan, tételes elszámolás alapján, azok esetleges megfizetéséről utólagosan döntsön, 
az ismert összeg függvényében. A közüzemi díjak fizetésére vonatkozó utólagos döntéséről 
tájékoztassa az Ifjúsági Jujutsu Kör vezetőségét. Hatalmazza fel Juhász Sándor polgármestert 
a szerződés megkötésére.

Határidő: soros testületi ülés
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Juhász Sándor polgármester 4 igen

4.napirend
Előterjesztés a Szociális és Közbiztonsági Bizottság 10/2008(II.26.)SZKB.határozatára

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a következő napirend a SZKB határozata. A bizottság a 
következő kérdéssel fordult a Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsághoz. Felolvassa a SZKB 
határozatot. Ez már egy költségvetést érintő kérdés. Volna egy javaslata. A költségvetés már 
nagyítóval át lett nézve a polgármester úrral, a jegyzővel és a pénzügyi vezetővel. Ez mekkora 
összeg?
Tóth Attila: 2,5 M Ft járulékokkal együtt. Létszámkeretet kell emelni ugye?
Juhász Sándor polgármester: igen.
Szalai Gábor: Azért került napirendrendre, mert a harmadik szociális ember van a hivatalban, 
és eddig még mind azért ment el, mert nem bírják ezt a hatalmas munkát ellátni. Beszélt a 
jegyző asszonnyal, és ami anyag a bizottság elé kerül az a munkának csak egy töredéke. Nem 
megoldás az, hogy egy ember csak 1,5-2 hónapot van a hivatalba, és utána elmegy, a munkát 
meg szét kell osztani a kollégák között. Furcsának találja, hogy dolgoznak a hivatalba túlóra 
elszámolás nélkül. Vagy új embert kell felvenni, vagy a túlórát ki kell fizetni. Erősítse meg őt 
jegyző asszony, hogy rengeteg a munka,  és az új  kolléganő ügyes,  de az előző kolléga is 
ügyes volt, de mégsem bírta 1 évnél tovább.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: köszöni szépen a hozzászólást.
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Juhász Sándor polgármester: az új embernek a jegyző asszony ki tudná osztani a feladatot, 
szabadideje nem lenne.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: van az Önkormányzatnak egy 2008.évi személyi juttatások 
kerete, ebbe benne van mindenki. Most olybá tűnik, hogy valahogy ebből plusz pénzt…. Nem 
tudja, megkérdezi a pénzügyi vezetőt lát-e plusz pénzre lehetőséget. De úgy tűnik neki, hogy 
ebbe a 2008.évi személyi juttatások keretbe kellene beszorítani ezt a dolgot.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: nem lát rá lehetőséget.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: tisztelt képviselő társak.
Kiss Dénes László: azért hozták a bizottság elé, mert ők sem láttak megoldást a problémára. 
Látszik, hogy szükség van az emberre.
Tóth Attila: csak egy megoldás látszik, hogy a személyi juttatási keretet emelni kell, a plusz 
ember bérével és járulékaival, fedezetét pedig hitelből, vagy bármiféle alapból kell pótolni. 
Természetesen akkor, ha kell az ember, márpedig úgy néz ki, hogy kell. Ha nincs pénz, ez az 
egyetlen megoldás marad.
Dr.Pácziné Félix Anna: a közmunkások nem tudnak besegíteni?
Kiss Dénes László: annak is kell bér.
Dr.Pácziné Félix Anna: de annak csak a minimálbért kell fizetni.
Juhász Sándor polgármester: egy olyan képzettségű ember, amilyen ehhez a munkához kell, 
nem fogja ennyi pénzért ellátni a feladatot.
Szalai  Gábor: ha  ez  egy  mozgatható  személy  lenne,  akkor  is  megérné  a  hivatalnak 
foglalkoztatni. Olyan embert kell keresni, aki rálát a szociális-, de emellett a pénzügyekre is. 
Nagyon sok olyan ügyintéző van, aki egyszemélyes ügyintéző, és ha megbetegszik nincs aki 
helyettesítse.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: az rendben van,  hogy szükség van,  de most  a  forrás a 
kérdés. Milyen forrásból? Elhangzott egy javaslat Tóth Attila képviselő társától, hogy hitel, 
ami soha nem egy szerencsés megoldás.
Juhász Sándor polgármester: a hitelt vissza kell fizetni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: és kamatai is vannak. Tehát ez egy drága megoldás. 
Dr.Pácziné Félix Anna: félállásban is lehetne foglalkoztatni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: félállás nem lenne elég?
Szalai Gábor: tőle ne kérdezze az elnök úr, nem tud rá válaszolni. Kérdezze meg a jegyző 
asszonyt.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: meg kell mondja, a hitelfelvételt nagyon nem javasolja. És 
egyáltalán a meglévőbe nem fér bele sehogy?
Vargáné Vass Éva jegyző: milyen meglévőbe?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a személyi juttatások, a 2008.évibe?
Vargáné Vass Éva jegyző: nem.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: bele kell passzírozni. Azt nem lehet, hogy fél állással, talán.
Vargáné Vass Éva jegyző:  tájékoztatja a bizottságot, hogy az iskolai intézményben van egy 
betöltetlen fél gazdasági állás, amely külön kiadást nem jelent, mivel tervezve van az iskola 
kiadásai között.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: neki  is  az  a  meglátása,  hogy egy fél  álláshelyben  kell 
gondolkodnia a bizottságnak. Javasolja, hogy ami itt  elhangzott értsenek egyet a képviselő 
társai, mint szükségmegoldás.
Kiss  Dénes  László: javasolja,  hogy  egy  teljes  állás  legyen  betervezve  a  következő  évi 
költségvetésbe.  Itt  említi  meg,  hogy  egy  főállású  logopédus  is  kerülhetne  betervezésre  a 
következő évi költségvetésbe. A jelenlegi logopédus egy gyerekkel heti 15 percnél többet nem 
tud foglalkozni. Óradíja 4000 Ft.
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Vad Mária  alpolgármester: az  Egészségügyi  bizottság ülésén téma volt,  és  ott  elhangzott, 
hogy  az  intézményvezetők  kiszámítják  melyik  forma  a  jobb.  Ezt  a  kimutatást  várják  az 
intézményvezetőktől.
Szalai Gábor: Kiss Dénes László csak felhívta a figyelmet, hogy a logopédus foglalkoztatása 
probléma forrása lehet.
Vad  Mária  alpolgármester: fél  állásban  lehetne  foglalkoztatni  a  logopédust,  mert  napi  4 
órában el tudná látni a feladatát.
Szalai Gábor: úgy tudja a logopédusok heti kötelező óraszáma 20-21 óra. Probléma, hogy az 
iskolában nincs folytatása az óvodai logopédiai foglalkozásnak. Jövőre figyelni kell erre.
Vad Mária alpolgármester: ez csak jövőre, idén az idei keret terhére csak.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: javasolja, hogy ami itt elhangzott, azzal a kiegészítéssel, 
amit Szalai képviselőtársa és a jegyző asszony elmondott fogadják el a javaslatot.
Vargáné Vass Éva jegyző: tájékoztatja a bizottságot, hogy az iskolai intézmény a betöltetlen 
fél állást helyettesítéssel oldja meg. Tehát ez a pénz ott van az iskolánál, csak helyettesítésre 
fizetik ki.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: per pillanat javasolja hogy ebben az irányban lépjenek. Aki 
ezzel egyet ért tegye fel a kezét.
Vad Mária alpolgármester: mi az irány? A jegyző asszony mondta, hogy a pénz az iskolánál 
marad, hiszen helyettesítési díjként fizetik ki. A négy órás állás fedezete még mindig nincs 
meg. Vagyis pénz nincs csak személy van, a fedezetet meg kell hozzá teremteni. Ez a lényeg. 
A négy órás bért biztosítania kell a Pénzügyi Bizottságnak.
Tóth  Attila: mindannyian  ismerik  a  költségvetés  helyzetét.  Egyetlen  egy  megoldás  van, 
emelni a bérkeretet egy négyórányi fél állással, és év vége felé kiderül marad-e olyan jellegű 
tartaléka az Önkormányzatnak, hogy ezt átcsoportosítással meg tudja oldani. Jelen pillanatban 
csak hitelből tudja megoldani az Önkormányzat. Javasolja a személyi juttatásokat megemelni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: javaslat?
Vad Mária alpolgármester: a szociális ügyintéző, Piroska, felsőfokú végzettségű?
Vargáné Vass Éva jegyző: igen.
Vad Mária alpolgármester: akkor nincs kérdése. Mert ha középfokú végzettségű lenne, akkor 
más lenne a bére, mint az előző dolgozónak, és akkor ott lett volna bérmaradvány. Javaslata a 
jelenlegi személyi juttatások előirányzatának terhe.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök:  itt csak az a gond, hogy ami be van tervezve az le is van 
bontva teljesen.
Kiss Dénes László: mi terv, van benne tartalék?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: maximum annyi tartalék van, hogy mindenki levonta a saját 
abból meg megint csak nem tud továbbjutni. Javaslata, hogy leül a pénzügyi vezetővel, és 
megnézik mi az ahonnan máshonnan át lehetne csoportosítani. A hitelfelvételnek nagyon nem 
híve. Meg kell nézni, hogy hol van.
Tóth Attila: az egy dolog, hogy nem híve a hitelfelvételnek, ő sem az, de jelen pillanatban, ha 
jól emlékszik úgy néz ki a költségvetés,  hogy 80 M Ft deficit  mutatkozik benne, amelyet 
hitelből próbálnak kiegyenlíteni. A 80 M Ft hitel be van építve a költségvetésbe, de egyáltalán 
nem biztos, hogy igénybe fogják venni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: jó, de az ott lóg a levegőben. Viszont emlékezzenek vissza, 
hogy leült polgármester úrral, a pénzügyi vezetővel, és a jegyző asszonnyal, és megpróbálták 
karcsúsítani  a  költségvetést.  Mielőtt  erre  sor  kerülne,  javasolja,  hogy  nézzék  át  a 
költségvetést. Mi erről a pénzügyi vezető véleménye?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: természetesen átnézhetik.
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Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: ha nem találnak a költségvetésben semmit, akkor nincs más 
megoldás. Ezt tartja első lépésnek. Persze lehetnek kellemes meglepetések, de most március 
19-én nem tudja  mi  vár  rájuk.  Még egyszer  megismétli:  a  pénzügyi  vezetővel,  és  jegyző 
asszonnyal leülnek és átnézik, ha ezzel egyet értenek, hátha találnak valamit, ha nem találnak 
annyit, kiegészítik. Ha nem találnak tényleg semmit, akkor teljes mértékben……. Ki kellene 
számolni pontosan mennyi. Megkéri a pénzügyi vezetőt, hogy egy tervezetet. Látom, hogy a 
jegyző asszonynak ez nem.
Vargáné Vass  Éva jegyző: pontos  számot  nem tudnak mondani,  csak egy hozzávetőleges 
számot, mivel nem tudják ki tölti be az állást.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: pontosít: egy hozzávetőleges értéket, hogy mi az ahová el 
kell jutni, és utána ha nem jutnak sehova, majd sajnos egy ilyen megoldás. Akinek ez így 
elfogadható tegye fel a kezét.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi  csoportvezető: kérdés:  az  1 fős,  vagy a négyórás  lehetőséget 
javasolja a bizottság? Ennek költségvetési rendelet módosítási vonzata van.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: nyilván lesz. Javaslatot várnak a következő…….. Javaslatot 
várnak a két opcióra.
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető: jó,  és  akkor  az  a  határozati  javaslat,  hogy  a 
hivatal dolgozza ki a két variációt?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: egy teljes munkaidős, és egy félmunkaidős. És egyáltalán 
ezzel a feladatok megoldhatóak?
Szalai Gábor: a hangsúly azon van, hogy a munka fél állásban ellátható-e?

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

36/2008. (III.20.) PTB.
határozata

A Polgármesteri Hivatalban lévő létszámkeret emelésével kapcsolatosan elvégezendő 
számításokról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  és  Területfejlesztési 
Bizottsága felkéri Dr.Práczki Péter bizottsági elnököt, Vargáné Vass Éva jegyzőt, és Sahin-
Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezetőt, hogy végezzenek számításokat 1 fő álláshely, és 0,5 
álláshely személyi juttatások kiadásainak számítására vonatkozóan.

Határidő:
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 
  Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető

5.napirend
Előterjesztés a napközinél és az iskolánál lévő kerítés javítására

Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  a  napirend 
ismertetésére.
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Juhász Sándor polgármester: a kérés úgy jutott el hozzá, hogy amikor a pályázathoz végezte a 
felmérést, akkor felmerült, hogy a kerítés, a napközi jobb oldalán teljesen szét van rúgva. A 
szomszéd  már  szólt,  hogy  az  Önkormányzat  javítsa  ki.  Ha  nagyon  olcsón  akarja  az 
önkormányzat megcsinálni a kerítést, akkor csak új dróthálót kell kihúzni, mivel az oszlopok 
megvannak.  Ezen  kívül  az  iskolánál  lévő  kerítést  is  meg  kellene  csinálni,  hogy  a  két 
épületrész között el legyen kerítve, és a gyerekek ne tudjanak kimenni az utcára.
Tóth Attila: kapu kell.
Juhász Sándor polgármester: igen kapu kell. Kiskapu és nagykapu.
Tóth Attila: ennek mennyi a költsége?
Juhász Sándor polgármester: igen ennek pénzügyi vonzata van.
Kiss Dénes László: mennyi lenne a pénzügyi vonzata?
Juhász Sándor polgármester: véleménye szerint a két javítás maximum 150 E Ft.
Tóth Attila: az épület karbantartásra el van különítve a költségvetésben 1 M Ft, akkor annak a 
terhére mehet.
Juhász Sándor polgármester: a napközinél lévő kerítés eleje is ilyen állapotban van, de vár a 
pályázat elbírálásáig, mivel az tartalmazza ennek a javítását is.
Tóth Attila: javasolja, hogy fogadja el a bizottság a kerítés, és a kis- és nagykapu készítését, 
az intézmények karbantartása előirányzat, 1 M Ft, terhére.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  jó.  Tehát  akkor még egyszer,  ez  kb.  mekkora költséget 
jelentene?
Juhász Sándor polgármester: legfeljebb 150 E Ft, a napközi kerítése és az iskolai kapuja.
Tóth Attila: összesen a kettő.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a kettő? És akkor még plusz a pályázat.
Juhász Sándor polgármester: pályázatírásra külön elkülönített  előirányzat áll rendelkezésre. 
Már megtárgyalták, hogy Hégely Pétert bízzák meg a pályázat megírásával.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: úgy látja más opció nincsen, de ha valakinek más javaslata. 
Ha nincs, akkor úgy gondolja,  hogy ami itt  elhangzott,  a Tóth Attila képviselő társa által 
javasoltakat, pontosabban ami előirányzatot is tartalmaz, 1 M Ft-os keretre kéri a támogatását 
mindenkinek.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

37/2008. (III.20.) PTB.
határozata

A Fekete István Általános Iskola és a Napközi épületénél lévő kerítések javításáról, 
készítéséről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  és  Területfejlesztési 
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Fekete István Általános Iskola épületénél 
kerítés  készítését,  a  Napközi  épületénél  a  jelenleg  meglévő kerítés  javítását  határozza  el, 
legfeljebb 150 E Ft értékben. A kiadás fedezetéül a 2008.évi költségvetésben intézmények 
karbantartására előirányzott összeget jelölje meg. Hatalmazza fel Juhász Sándor polgármestert 
a szükséges intézkedések megtételére.
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Határidő:
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Juhász Sándor polgármester

6.napirend
Egyebek

a) Bodó László felvetése épület hasznosításával kapcsolatban

Juhász Sándor polgármester: mindenkinek kiosztotta, Bodó László által,   részére eljuttatott 
levelet.  A  levélben   szereplő  ingatlan  a  Nyáregyháza  felé  vezető  úton  található.  A 
tulajdonviszonyaival nem kíván foglalkozni. Egy mondat van ami őt érdekli: „ Monorierdő 
Polgármesteri Hivatalnak szándékában van a területet, az ingatlant a község javára hasznosan 
felhasználni,  és  megfelelő  felújítás  után  különböző  társadalmi  egyesületek  rendelkezésére 
bocsátani.” A Bodó úrnak volt egy javaslata, hogy az Önkormányzat ajánljon fel érte egy-két 
ingatlant.  Tájékoztatja  a  bizottságot,  hogy ez  egy külterület,  szántó,  tehát  ez  nem ér  egy 
ingatlant, de még egy felet sem.
Szalai Gábor: köszöni a szót. A tulajdonos kérne érte belterületi ingatlant, de ezt ő nem tudja 
megérteni, mert az Önkormányzat még nem tulajdonosa a belterületi ingatlanoknak. Nem látja 
értelmét, most evvel az épülettel foglakozni. A gondolat maga jó, csak maga az épület nem jó, 
le  kellene  bontani,  ahogy  Tóth  Attila  is  elmondta.  Nem  hiszi,  hogy  Monorierdő 
Önkormányzatának annyi pénze van, hogy a felújítást meg tudná csinálni.
Bodó László: itt  van  a  Földhivatali  kimutatás.  A lakóház  ki  van  véve  a  szántóföld,  nem 
szántóföld úgy mint a mellette lévő terület. Itt van a kimutatás, hogy lakó épület, ez az egyik. 
A másik  dolog,  hogy az  Önkormányzatnak  nem kerül  pénzébe,  mert  jelenleg  készül  egy 
pályázat  5000 lakosú községeknek, ha van már egy ilyen  tulajdonuk, akkor a tulajdonhoz 
maximum 2,5 M Ft-ot lehet pályázni. 10% kell hogy az önrész legyen, de azt nem kell előre 
igazolni,  csak  elszámolni  kell  vele.  Az  önrész  lehet  anyagi,  munkadíj,  vagy  amit  a 
pályázathoz kérnek kiírásnál. Hangsúlyozza, hogy az 5000 feletti lakosú települések pályázata 
jelent meg eddig, és e hónap 30-ig kell beadni. Az 5000 alatti lakosú települések pályázata 
1-1,5  hónap  múlva  fog  megjelenni,  az  előzetes  információ  szerint,  amit  a  szentendrei 
Skanzentől kapott. Az ingatlan területe 2100 nm, és be van jegyezve a lakóház is. Ki van véve 
mezőgazdasági  részről.  Arra  gondolt,  át  lehetne  cserélni  olyan  területre,  ami  jelenleg 
belterületen  van.  Úgy lehetne  a  tulajdonossal  megegyezni,  hogy a vagyonmegosztás  után, 
amikor Monorierdő tulajdonos lesz, addig széljegyzeten be lehetne jegyezni a Földhivatalnál. 
Ha  már  széljegyzeten  szerepel  Monor  Önkormányzata  a  pályázat  benyújtható.  A 
gyűjtemények leltározását a 2002-ben megjelent Magyar Közlönyben megjelent egy leltári 
lajstrom, azt kell beszerezni, és azon kívül egy olyan programot kell biztosítani…….. Tehát 
két  pályázat  megy,  az  egyik  az  épület  felújítására,  a  másik,  hogy  ne  legyen  egy  poros 
múzeum, hanem élő tájház, az iskolának, a nyugdíjas körnek, és más társadalmi szervezetek 
egy évre előre programokat, és javaslatot benyújtani, és erre is adnak egy bizonyos összegű 
pénzt.
Vargáné Vass Éva jegyző: a tulajdoni lapon szereplő úr nem azonos azzal akinek Bodó László 
a levelet írta. A földhivatali nyilvántartásba tulajdonjogilag nem az az ember szerepel. Már itt 
elakad a dolog.
Bodó László: az ő unokatestvérének a neve, itt van a földhivatali kimutatás, az egészbe ő a 
garanciát adta a munkához, a munkát nem tudják megcsinálni, nem tudják beszerelni a liftet, 
és jelenleg őközöttük per megy. Az hogy az illető nevére kerüljön, ez nagyon jó volt ez a 
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meglátás,  a  Pest  megyei,  a  Pest  Megyétől  engedély  kell,  mivel  külföldi  állampolgár.  Az 
engedély megszerzése 2 hónap volt, de mióta EU tag 30 nap az ügyintézés. Csak annyit kért a 
levél, beszélt az illetővel, elvileg benne van, arra kérte jöjjön el, és az Önkormányzat álljon 
vele szóba, hogy milyen prevenciója van, és egyáltalán el lehet-e ezen az úton indulni. Vagy 
egy másik javaslat, ott van a régi iskola, ami magánterületbe van, ott megy tönkre. Nagyon 
kár  érte,  mert  1923-28-30-as  években  épült,  és  sokkal  jobb  állapotban  van,  mert  nem 
vályogból épült, hanem téglából.
Juhász Sándor polgármester: az volt iskola épületéhez már semmi köze az Önkormányzatnak. 
Magántulajdonban van.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: köszöni szépen.
Tóth Attila: 5000 fő feletti településeknél van kinn a pályázat,  Monorierdő lakossága még 
nem ennyi,  addig  nem kellene  a  pályázattal  foglalkozni,  amíg  5000  fő  alatti  települések 
részére  ki  nem  írják.  Cserével  kapcsolatban,  az  önkormányzatnak  nincs  tulajdona,  tehát 
belterületi ingatlana nincs. 
Bodó László: ha jól értette Monornak sincs üres ingatlana Monorierdőn?
Tóth Attila: nincs ingatlana Monorierdő területén.
Bodó László: ezt nem tudja és azért tette fel eszt a kérdést.
Tóth  Attila: Monornak sincs,  és  Monorierdőnek  sincs  Monorierdőn  tulajdona.  Nem tudja 
pontosan hogy van a törvényben, de úgy tudja, hogy amíg ezek az ingatlanok nem per és 
tehermentesek, addig tulajdoni bejegyzés nem kerülhet rá.
Bodó László: a széljegyzet nem arra az üres területre vonatkozik.
Tóth Attila: nem az üres területről van szó, hanem az összes többi területről.
Bodó László: ennek a háznak ami ott van, erre kerül a széljegyzet.
Záhonyi Zoltán: ez is per alatt van.
Bodó László: ez nincs per alatt.
Kiss Dénes László: milyen értéke lehet most ennek az ingatlannak?
Bodó László: itt van az eredeti szerződés, amelyben 1,5 M Ft az vételár.
Kiss  Dénes  László: ha  egy belterületi  ingatlan  értékesíteni  akar  az  önkormányzat  meg  is 
teheti, ha a tulajdonába lesz. Egy belterületi ingatlan jelenleg 3-4 M Ft, helytől függően, és 
közműveket  tartalmaz  részben,  vagy  egészben.  Az  épület  állapota  nem  megfelelő,  és  a 
pályázat benyújtásához is pénz kell. Nem javasolja az ingatlancserét.
Záhonyi  Zoltán: véleménye szerint a cél nemes,  de cél megvalósításáig nem lehet eljutni., 
több vérből vérzik most ez a lehetőség, kezdve az Önkormányzat anyagi körülményeitől.
Dr.Pácziné  Félix  Anna: csak  akkor  lehet  pályázni,  ha  a  valamilyen  tulajdona  van  az 
Önkormányzatnak.
Dr.Práczki Péter: erről a konstrukcióról, a célról, valóban ő is csatlakozik, jó lenne, ha lehetne 
pályázni,  de ezzel  a konstrukcióval,  ami most itt  elhangzott,  ezért  szeretné kérni a tisztelt 
bizottsági tagok, feltenné úgy a kérdést, hogy ezt a projektet pontosan…. Utolsó szó jogán?
Bodó László: kéri, hogy a polgármestert hatalmazzák fel arra, hogy a jelenlegi tulajdonossal 
szóba álljon. Lehet hogy a tulajdonos ingyen odaadja. Gyűjtéssel is meg lehetne venni, a falu 
lakossága is összeadhatná rá a pénzt. A pályázatokon való indulás csak akkor lehet, ha elő van 
készítve.
Záhonyi Zoltán: kérdései vannak. A pályázaton nyerhető összeg 2,5 M Ft. Mi lehet csinálni 
2,5 M Ft-ból? Amikor a pályázat kiírója odaítél egy összeget, azzal az elvárással teszi, hogy 
az általa adott összeg valamilyen felhasználást követően, valamilyen célt elérjen. Kérdés az, 
hogy ezt  a  célt  tudja-e  az  Önkormányzat  prezentálni,  anélkül,  hogy hozzá  kelljen  tenni? 
Egyetért a céllal.
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Bodó László:  5 évre kell működtetni az objektumot, nem egy poros múzeumot akar, hanem 
olyat, amit mindenki használ. Összeírta mennyi lenne a költsége.
Vad Mária  alpolgármester: látja-e Bodó úr annak a reális  lehetőségét,  hogy 2,5 M Ft-ból 
berendezve meg lehetne nyitni a tájházat.
Bodó László: egyenlőre az épületről van szó. A tájház berendezéséről van egy szakfelügyelet, 
a szentendrei Skanzen, ami ha meg van adva egy téma, akkor annak egy részét biztosítja a 
szakfelügyelet.
Kiss  Dénes  László:  2,5  M Ft  a  maximálisan  adható  összeg.  Az üzemeltetést  is  meg  kell 
oldani. Az üzemeltetést is ellenőrzik az Uniós pályázatoknál.
Bodó László: ez nem Uniós pályázat.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: javasolja-e  a  bizottság,  hogy  adott  esetben 
kommunikációra, vagyis további tárgyalásokra kerüljön sor a polgármester úr. Javasolja, ha le 
szeretne mondani, ingyen oda akarja adni, miért ne tenné. Azt javasolja, hogy fogadják el, ha 
egyet értenek szavazzanak.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

37/2008. (III.20.) PTB.
határozata

Juhász Sándor polgármester  tárgyalásra vonatkozó felhatalmazása, a Bodó László 
levelében említett ingatlanról  

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  és  Területfejlesztési 
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  hatalmazza  fel  Juhász  Sándor 
polgármestert Bodó László levelében említett ingatlannal kapcsolatos tárgyalásokra.

Határidő: folyamatos
Felelős:   Dr.Prácszki Péter bizottsági elnök

    Juhász Sándor polgármester

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: kettes pont, hogy aki ebben a stádiumban, ezzel a projekttel 
egyetért, ami most itt elhangzott, kívánja-e a tisztelt bizottság, hogy javasolja továbbadni a 
Képviselő-testületnek, hogy érdemben ennek a konstrukciónak, tehát ingatlan csere, ingatlan 
felajánlás stb., ami most itt elhangzott, tegye fel a kezét, ha igen. Senki. Ki az aki tartózkodik? 
Kettő. Ki az aki nem? Kettő. Tehát ez a projekt várakozó állásponton van.
Bodó László: kéri felvenni a jegyzőkönyvbe, hogy amint megjelenik az 5000 fő alatti lakosú 
településekre kiírt pályáazat úgy tárgyalják újra az ügyet.
Záhonyi Zoltán: ezt bárki megteheti, benyújthatja.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: köszöni  szépen  ezt  a  napirendet.  Kérdezi,  hogy  van-e 
valakinek egyebekbe mondani valója.

A Pénzügyi és Területfejlesztési  Bizottság 2 igen 2 nem szavazattal  – szavazategyezőség 
okán – nem hozott a javaslatról döntést.
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b) Füstmentes intézményekre kihelyezendő táblák fedezete

Juhász Sándor polgármester: a dohányzásmenetes intézményeket megszavazta a Képviselő-
testület. Az intézményekre táblát kell kihelyezni, de nincs rá fedezet. Kéri a bizottságot, hogy 
a táblakészíttetés fedezetét határozza meg.
Záhonyi Zoltán: vannak követelmények a táblával kapcsolatban?
Juhász Sándor polgármester: egy 150x250 mm-es tábla ára kb.1500 Ft. Ha esetleg valamilyen 
ábra is kerülne a táblára, akkor már változik az ára. Valamilyen formát ki kellene dolgozni 
milyen legyen a tábla.
Záhonyi Zoltán:  még egyszer megkérdezi. Van  valamilyen konkrét előírás milyen legyen a 
tábla?
Juhász Sándor polgármester: nem tud semmilyen előírásról.
Kiss Dénes László: minden bejárathoz ki kell tenni.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: ha  egy fóliára  ki  van  nyomtatva,  akkor  ez  megfelel  a 
követelményeknek?
Juhász Sándor polgármester: nem hiszi, hogy ez időt álló lenne.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: ő  csak  azt  mondja,  hogy  nem  hiszi,  hogy  ez  nagyon 
komplikált dolog.
Vad Mária alpolgármester: meg kell csináltatni egy címfestővel a táblákat, annyi példányban 
ahányban  szükséges.  Polgármester  úr  az  orvosi  rendelőt  is  gondolta?  Iskola,  Óvoda  és  a 
Hivatal. Az orvosi rendelő nem, mert az már eleve törvényileg tiltva van. Javaslata, hogy a 
felajánlott tiszteletdíjából készüljön el a tábla.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a négy tábla.
Vad Mária alpolgármester: nem, ahányra szükség van.
Juhász Sándor polgármester: jó.
Záhonyi Zoltán: csatlakozik a Vad Mária alpolgármester felajánlásához.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: ketten fölösleges hozzájárulni.
Záhonyi Zoltán: van egy keret és az a fedezete.
Juhász Sándor polgármester: köszöni szépen a felajánlást.
Vad Mária alpolgármester: határozatot kell rá hozni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: ja igen. Az alpolgármester asszony tiszteletdíjának keretére 
ahány tábla kell hozzá, akkor tegye fel a kezét.
Vad Mária alpolgármester: mi legyen a táblán. Az ami a határozatban szerepel.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

38/2008. (III.20.) PTB.
határozata

Az intézményeken kihelyezendő „füstmentes intézmény” feliratú táblák fedezetéről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  és  Területfejlesztési 
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  az  intézményeken  kihelyezendő  „füstmentes 
intézmény” feliratú  táblák fedezetét  a  Monorierdő Község  Önkormányzat  letéti  számláján 
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szereplő,  képviselői  tiszteletdíjak  felajánlott  összegéből  fizesse  ki.  Hatalmazza  fel  Juhász 
Sándor polgármestert táblák megrendelésére.
Határidő: 
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Juhász Sándor polgármester

c)  Sebességmérő  kihelyezésének  kiadása  és  a  rendezési  munkálatokban  segédkező 
kistraktor üzemeltetési kiadásai

Juhász  Sándor  polgármester: a  sebességmérő  kihelyezésre  került,  működik.  A  mérő 
kihelyezését  elő  kellett  készíteni,  és  bizonyos  anyagokat  meg  kellett  volna  vásárolnia  az 
Önkormányzatnak. A villany vezetése megtörtént, a testület jóváhagyta. A felhasznált anyag 
kiskereskedelmi  forgalomban  nem kapható,  ezért  az  oszlopok anyagköltségét  ő  fizette  ki, 
amely  37.280  Ft  +  Áfa.  Kéri  a  bizottságot,  hogy  ennek  a  fedezetét  előteremteni 
szíveskedjenek.  A településen  történő rendezési  munkálatokban  (útfeltöltés,  szemétszedés) 
segédkező kistraktor üzemeltetési kiadásait is eddig ő fizette, ami havi 50-60 E Ft. Nem tudja 
tovább fizetni.  Kéri a bizottságot,  hogy döntsék el,  szükség van-e erre a munkálatra.  Kéri 
Bizottságot tárgyalja meg és terjessze a Képviselő-testület elé.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: nem biztos, hogy erre, most választ tudnak adni. Két kérdés 
volt az egyik az az ominózus 37.500 Ft+ Áfa kérdés. Meg kell nézni, hogy a Polgármesteri 
Hivatal dologi kiadásainak terhére, ezt biztosan ki lehet egyenlíteni. A traktor kérdést meg 
meg kell tárgyalni.
Záhonyi Zoltán: nem érti mit kell tárgyalni a traktor kérdésen.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a traktornak eddig volt egy költsége, havi 20.000 Ft, plusz 
az üzemanyag, amit eddig a polgármester úr fizetett. Van-e alternatív megoldás polgármester 
úr?
Juhász Sándor polgármester: alternatív megoldás az, hogy a traktorral elvégzett munkát kiadja 
az Önkormányzat vállalkozónak, és több százezer forintért megoldja.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: akkor ebbe az irányba kell gondolkozniuk.
Záhonyi Zoltán: ha van a költségvetésben keret, akkor abból kell finanszírozni. Senki nem 
várhatja el a képviselőktől, vagy a polgármestertől, hogy saját zsebből fizessen ki dolgokat. 
Ezen nincs mit beszélni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: helyzet gyakorlat volt addig, megköszönik a polgármester 
úrnak, de nem szeretik, hogy valaki munkát végez és nem kap pénzt, mert abban az esetben 
nem lehet  számon  kérni.  Ez  egy  nagy  gond,  akkor  el  kell  indulniuk  abba  az  irányba… 
polgármester  urat  megkérik  arra,  hogy  nyilván  az  ismeretségi  körében  van  valaki,  aki…
kérnek egy ajánlatot,  sőt inkább kettőt kellene kérni, hogy valóban nem szeretnék, hogy a 
polgármester végezze ezeket a feladatokat.
Dr.Pácziné  Félix  Anna: véleménye  szerint  ennek  a  megoldásnak  a  fizetésére  kellene 
megoldást találni, mivel ez a legolcsóbb megoldás.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök:  nem tudja a polgármester úr mit  szól hozzá. Ő csak azt 
mondta,  hogy a polgármestertől  nem várható el.  A Dr.Pácziné Félix Anna által  elmondott 
variációt még nem hallotta.
Juhász Sándor polgármester: nem mondat,  hogy nem csinálja  tovább, csak kéri  az  anyagi 
fedezetet.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: eddig is volt az üzemanyag költségre, a fűnyíró költségére, 
ott kell megjelölni ennek a forrását. Személyi juttatásokat nem tud az Önkormányzat fizetni.
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Vad Mária alpolgármester:  nincs is az Önkormányzat foglalkoztatásában az illető, tehát ha 
bármilyen probléma merül fel, baleset éri.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: balesetbiztosítást kell kötni.
Juhász Sándor polgármester: megbízási szerződés kötése lehet a megoldás.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: nem lenne jó ha járulékot kellene fizetni.
Vad Mária alpolgármester: a kifizetés járulék köteles.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: fel is ajánlhatja a munkáját az illető, az üzemanyagot, az 
amortizációját  a  gépnek,  és  a  javítási  költségét  havi  átalányban  kellene  kifizetni.  A 
karbantartási díj havi 20.000 Ft, az üzemanyag meg annyi amennyi.
Juhász Sándor polgármester: csak azokra a hónapokra kell fizetni, amikor dolgozik az illető.
Dr.Práczki  Péter bizottsági  elnök: társadalmi  munkában vállalja,  karbantartási  díjért,  és az 
üzemanyag  díjáért.  Ennek  a  fedezetét  arról  a  sorról  kell  elvenni,  ami  valahol  a  dologi 
kiadásoknál van.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoport vezető: emlékezete szerint 200 E Ft van üzemanyagra 
elkülönítve.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: negyedévente felülvizsgálják a kiadásokat, a költségvetést, 
és esetleg valamilyen módosításokra is szükség lesz. Úgy kell kötni a szerződét, hogy csak 
akkor fizetik, ha szükség van rá.
Juhász Sándor polgármester: természetesen. Ez egy évben kb. 3 hónapot jelent, főleg a nyári 
hónapokban.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: ez így megfelel? Jó. Akkor ezt szeretné, aki egyetért ebben 
a formában tegye fel a kezét. Még egyszer elismétli az előzőeket.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoport vezető: egy hónapra 20.000 Ft?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: igen. Aki így ezzel egyet ért ez lenne a javaslata.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

39/2008. (III.20.) PTB.
határozata

Monorierdő területén kihelyezett sebességjelző kihelyezésével kapcsolatos kiadás 
fedezetéről

 
Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  és  Területfejlesztési 
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek, a  sebességmérő  kihelyezésével  kapcsolatos 
kiadásokat,  37.280+Áfa összegben, a ST Kazán-technika Kft.  részére,  számla ellenében, a 
2008.évi  költségvetési  rendeletben  dologi  kiadások  előirányzat  terhére,  térítse  meg. 
Hatalmazza  fel   Monorierdő  Község  Polgármesteri  Hivatal  Pénzügyi  Csoportját  a  számla 
kifizetésére.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 

  Vargáné Vass Éva jegyző 

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
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Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

40/2008. (III.20.) PTB.
határozata

Az Önkormányzatnál segédkező traktor üzemanyag és karbantartási kiadásainak 
 fedezetéről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  és  Területfejlesztési 
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek, hatalmazza  fel  Juhász  Sándor  polgármestert, 
hogy a traktor tulajdonosával szerződés kössön havi 20.000 Ft karbantartási díjra, valamint a 
felhasznált üzemanyag megtérítésére, a szükség szerinti időszakra.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Juhász Sándor polgármester, 
  

d) Bogárzó egyesület támogatása

Vad Mária alpolgármester: szeretne Bogárzó Egyesületnek 100.000 Ft-ot támogatásként adni 
a felajánlott tiszteletdíjából. Két részletben március 31-ig egy részletet, szeptember 30-ig a 
másik részletet.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: úgy hiszi, ezt nem kell megszavazni. Sahin-Tóth Jenőné írja 
fel a jegyzőkönyvbe.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: felírta, de a kifizetéshez kell egy bizottsági, és 
egy testületi határozat.
Záhonyi Zoltán: saját pénzhez?
Szalai Gábor: saját pénzhez?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: igen kell, mivel letéti számlán van az összeg, az 
Önkormányzat kezelésében. Erről már korábban tájékoztatta az érdekelteket.
Dr.Práczki  Péter bizottsági  elnök: aki ezzel  egyet  ért,  tegye  fel  a kezét.  Egyebekben még 
valami?

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

41/2008. (III.20.) PTB.
határozata

Bogárzó Egyesület támogatásáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  és  Területfejlesztési 
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy nyújtson 100.000 Ft támogatást a Bogárzó 
Egyesület részére, a Monorierdő Község Önkormányzat letéti számláján szereplő, képviselői 
tiszteletdíjak  felajánlott  összegéből.  Hatalmazza  fel  Juhász  Sándor  polgármestert  a 
megállapodás aláírására.
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Határidő: 
Felelős:  Juhász Sándor polgármester

   Vargáné Vass Éva  jegyző

e) Lakcímrendezéssel kapcsolatos tájékoztatás

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: hétfői  napon  a  Közigazgatási  Hivatalban  járt  két  kollégájával 
lakcím rendezése  ügyében,  szándékosan nem a „házszámrendezés”  szót  használja,  mert  a 
kettő  nem  ugyanaz.  Monor  Város  Önkormányzatától  az  aljegyző  úr,  és  az  építésügyi 
irodavezető volt jelen a találkozáson. Elfogadta a Közigazgatási Hivatal azt az álláspontot, 
hogy a lakcímeket az építésügyi határozata alapján jegyzi be.

f) 2007. évi beszámolóval kapcsolatos tájékoztatás

Vargáné Vass Éva jegyző: bent járt a Magyar Államkincstárnál egyeztetés végett, a 2007.évi 
beszámolóval  kapcsolatban.  Egyet  értenek  abban,  hogy  Monorierdő  könyveiben  nem 
szerepeltethető a Fekete István Általános Iskola ingatlan vagyona, illetve a tárgyi eszköz. A 
két település között megállapodás, és vagyonátadás még részlegesen sem jött létre. Tehát a 
mérlegben  nem  szerepelhet  olyan  sor  amit,  nem  tud  az  Önkormányzat  alátámasztani, 
márpedig  az  iskola  ingatlanvagyona  ilyen.  Két  megoldás  létezik:  vagy  teljesen  átveszi 
Monorierdő az iskola teljes mérlegét, vagy csak a működéssel kapcsolatos részt. Monor Város 
érvényesítse tulajdonosi jogait, és szerepeltesse a könyveiben továbbra is a vagyonelemeket. 
Azt javasolja a Bizottságnak, és majd a Képviselő-testületnek is, hogy szíveskedjenek döntést 
hozni arra, hogy a 2007.évi beszámolóban nem tudja ezeket az elemeket szerepeltetni, és kéri 
Monor Várost, tegye meg. Ma tájékoztatta a monori jegyzőt,  hogy Monorierdő jogszerűen 
nem tudja  szerepeltetni  a  vagyont,  és  kérte  tegye  meg  a  megfelelő  intézkedéseket.  Ez  a 
megkeresés a mai napon faxon elment.
Tóth  Attila: nem  javasolja  szerepeltetni  a  könyvekben,  hiszen  ha  már  benne  van,  akkor 
Monorierdő Önkormányzata elfogadja azt az értéket. Jelenleg nem tudják mennyi az értéke az 
ingatlannak, lehet, hogy kevesebb, de lehet, hogy több.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: neki  is  az  a  véleménye  jobb ebbe  nem belemenni.  Ezt 
minden további nélkül el lehet fogadni. Van még hozzáfűzni való?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: ehhez  a  részéhez  nincs.  Elmondja  a  határozat-tervezetet: 
Monorierdő Község Önkormányzata az Fekete István Általános Iskola könyveiben szereplő 
tételeket  jogszerűen  könyveiben  szerepeltetni  nem tudja.  Kéri  a  tulajdonos  Monor  Város 
Önkormányzatát,  hogy  beszámolójában  ezt  hajtsa  végre,  annak  érdekében,  hogy 
nemzetgazdasági szinten egyezzen.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: aki az elhangzottakkal egyet ért, tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

42/2008. (III.20.) PTB.
határozata
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Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  és  Területfejlesztési 
Bizottsága javasolja  a  Képviselő-testületnek, a  Fekete  István  Általános  Iskola  mérlegének 
záró  adatait  0  értékkel  szerepeltesse  2007.augusztus  31-i  állapot  szerint  a  2007.évi 
beszámolójában. Az iskola könyveiben szereplő ingatlanok és tárgyi eszközök nyilvántartását, 
a rendelkezésre álló (és korábban Monor Város Önkormányzatától kapott) dokumentumok és 
adatok alapján Monor Város Önkormányzatának küldje meg. Hatalmazza fel a Juhász Sándor 
polgármestert és Vargáné Vass Éva jegyzőt, hogy a szükséges intézkedéseket megtegyék.

Határidő: azonnal
Felelős:  Juhász Sándor polgármester

   Vargáné Vass Éva jegyző 

g) 2007.évi iparűzési adóerő-képességgel összefüggő tájékoztatás

Vargáné Vass Éva jegyző: a Hivatal szerette volna, ha a felértékelt adóerő-képesség helyére 
kerül. Községi önkormányzat  lévén más az adóerő-képesség, mint a városi.  Jogi lehetőség 
arra,  hogy a  különbözetet  a  Magyar  Államkincstártól  megkapja  az  Önkormányzat,  nincs. 
2006.július 1-én nem rendelkezett az Önkormányzat érvényes iparűzési adó rendelettel, ezért 
a  2007.évi  nyitó  adat  nulla.  Ez  11  M  Ft  plusz  állami  támogatást  jelentett  volna  az 
Önkormányzatnak. Mivel 2006-ban nem volt érvényes rendelet, így a hatályos költségvetési 
törvény  4.sz.  melléklet  2.1  pontja  szerint  csak  ebben  az  esetben  jár.  Még annyit  tehet  a 
Hivatal,  amit  természetesen  megtesz,  hogy a  Pénzügy  Minisztérium illetékes  osztályához 
méltányossági kérelmet nyújt be.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: erre kell az egyetértés, vagy hivatalból is meg kell tenni?
Tóth Attila: egyetért.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: egyébként mindenki egyetért?

h) Gépjárműadó

Tóth Attila: azzal keresték meg többen őt, hogy nem kaptak még súlyadó csekket.
Vargáné Vass Éva jegyző: folyamatos a postázás. 
Juhász Sándor polgármester: a fizetési határidő meg lett hosszabbítva.
Tóth Attila: a fizetési határidő 15-e, és nehogy kamatot kelljen fizetniük a későknek.

i) Állami normatíva

Vargáné Vass Éva jegyző: az iskolával kapcsolatosan az állami normatíva nem megfelelően 
lett megigényelve.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: ez mit jelent?
Vargáné Vass Éva jegyző: visszafizetési kötelezettség keletkezett.
Dr.Práczki Péter bizotsági elnök: mennyi?
Vargáné Vass Éva jegyző: kb 7,5 M Ft.
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Kiss Dénes László: volt már erről szó. Ha jól értelmezi nem kapta mg az Önkormányzat a 
plusz adóerővel kapcsolatos pénzt.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: úgy gondolja nem kell hozzáfűzni mást.
Vargáné Vass Éva jegyző:  a normatívákkal kapcsolatos problémákat, már jelezte a hivatal, 
mivel a belső ellenőrzés is felhozta.

j) Közvilágítás

Juhász Sándor polgármester: a Hivatal értesítést kapott, hogy a Démász április 1-én kiköti a 
világítást.  Monor,  egy  év  és  többszöri  levelezés  után,  kifizette  a  2006.évi  elszámolásban 
szereplő 1,7 M Ft-ot. A hivatal átutalta a Démásznak a díjat,  így nem került sor a kikötésre.

k) Túlmunkáért járó juttatás

Szalai Gábor: megkérdezi Vargáné Vass Éva jegyzőt, hogy a hivatalban dolgozó kolléganők 
kapnak-e valamilyen juttatást, azért mert sokszor az éjszakájukat is bent töltik a hivatalban és 
nem otthon a családjukkal?
Vargáné Vass Éva jegyző: az elmúlt 15 hónap alatt senki részére kötelező túlmunkát nem írt 
elő,  ha  lehet  akkor  nem  is  fog,  mivel  erre  nincs  költségvetési  fedezet.  Vannak  olyan 
köztisztviselők, aki önként feláldozzák szabadidejüket, ezért csak köszönet jár.
Szalai Gábor: sokszor jár a hivatal felé, égnek a villanyok, és aktívan dolgozókat lát. Minden 
plusz szolgáltatásért plusz bér járna. Sajnálja, hogy bér nélkül, de köszöni munkájukat.
Kiss Dénes László: el kell gondolkodniuk azon, hogy honnan tudnának plusz pénzt adni, a 
plusz munkáért. Dr.Práczki Péter az előbb mondta, hogy ne végezzen ingyen munkát senki. 
Valamint fel kell hozni azt a témát, ami a múltkori képviselő-testületi ülésen felmerült, hogy a 
jegyző asszony kérte kamatmentes hitelt tudjon adni neki az Önkormányzat, amennyiben ez 
lehetséges, a rendeletet módosítsák.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a következő és utána nézett a dolognak, és arra jutott, hogy 
ezt a javaslatot, ezen a pénzügyi bizottsági ülésen nem szeretné megtárgyalni, mégpedig ugye 
azért sem, mert  egyrészt ez az eredeti  napirendben sem szerepel,  másik,  hogy per pillanat 
még. Úgy gondolja, hogy ebben érdemileg tudjanak dönteni, ahhoz még szüksége van egy 
kis.....
Kiss Dénes László: úgy gondolja ez a téma sürgős.
Vargáné Vass Éva jegyző: mire van szüksége az elnök úrnak?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök:  szüksége van jogi állásfoglalás bekérésére. Ugyanis ez a 
téma  több  sebből  vérzik.  Mindenképpen  nem  szeretné  ezt  tárgyalni,  a  napirendet 
mindenképpen le szeretné venni. Viszont, hogy ha akarnak…..  és miután, de hogy ha van 
ebben kérdés nagyon szívesen válaszol.
Kiss Dénes László: maga a tény, hogy beszéltek róla, fontos a téma, időhöz kötött.
Dr.Práczki  Péter bizottsági  elnök: igen.  Igen.  Semmiképp sem szeretné,  de ha napirenden 
kívül beszéljenek róla, szívesen áll rendelkezésre
Vargáné Vass Éva jegyző: napirenden kívül nincs miről beszélni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: akkor nincs miről beszélni. Van még valamilyen más téma?
Vargáné Vass Éva jegyző: tisztelettel megköszöni valamennyi képviselőnek, aki még a saját 
juttatásából megpróbálta az én és a családom egzisztenciális helyzetét, ahhoz hozzásegíteni, 
hogy meg tudjam oldani. Azoknak külön köszönöm, akik lehetőséget biztosítottak arra, hogy 
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a település valamennyi lakosa megismerje, hogy a munkáltató és munkavállaló között milyen 
kérelem, milyen döntés született. Azoknak tényleg külön köszönöm, csak gratulálni szeretne. 
Szeretné jelezni a Pénzügyi Bizottságnak, hogy neki, mint munkáltatónak többször egy évben 
előfordul,  hogy a munkavállaló  kérelemmel  fordul hozzá.  Tetszettek hallani,  hogy fizetési 
előleg kérelemmel  fordult  hozzá  bárki  is?  Nem,  mert  ez  a munkáltató  és a  munkavállaló 
közötti ügy. Nem hiszi hogy a vasút társaság több ezer dolgozója, aki akár támogatást, vagy 
kérelmet nyújt be, publikus lenne a településen. Drága hölgyek és urak, ő nem egy éneklő 
koldus,  és  ezt  ne felejtsék el.  Ő ennek az Önkormányzatnak  munkát  végzett  15 hónapon 
keresztül  becsületes,  lelkiismeretes,  többet,  mint  amennyi  elvárható  lett  volna.  Köszöni  a 
segítséget, és ha már itt tart, a részéről itt lezárja, és kéri, hogy az ő jelenlétében erről több szó 
ne essék.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: köszöni szépen a jegyző asszony hozzászólását.

l) Orvosi rendelő építése

Juhász  Sándor  polgármester:  az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  ülésén 
ismertetett egy elképzelést, miszerint az Önkormányzatnak kellene saját erőből megépíttetnie 
az orvosi rendelőt. Nem tudja ezt az elképzelést miért nem terjesztette a Bizottság a pénzügyi 
Bizottság  elé.  Javasolná,  egy  terv  készüljön  el,  hogy  a  pályázatokon  való  részvételnek 
nagyobb esélye legyen. Ez a kiadás nem az idei költségvetést érintené, hanem a jövő évit. 
Megpróbálta felvenni a kapcsolatot tervezővel, hogy a terv idén elkészülhetne, de a kifizetés 
csak jövőre történne. Ha jövőre nem kerül kiírásra erre vonatkozó pályázat, akkor saját erőből 
kellene a beruházást elindítani. Meglátása szerint a volt strand területe lenne erre a célra a 
legmegfelelőbb. Havonta 100-120  E Ft-os hitelt ki bírna fizetni az Önkormányzat.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: evvel kapcsolatban lenne kérdése, de átadja aszót.
Tóth Attila: mennyibe kerülne ez a terv?
Juhász Sándor polgármester: nem kérdezett még rá.
Tóth Attila: beszélgettek már annak a területnek a hasznosításáról, akkor nem csak az orvosi 
rendelőt tették ide. 
Juhász Sándor polgármester: igen. Ide kerülne még a polgármesteri hivatal és a kultúrház is. 
Természetesen  a  rendezési  tervet  is  meg  kell  csináltatni.  Terület  felmérése  szükséges, 
alapterület felmérésekkel együtt.
Tóth Attila: érti.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: lenne gy kérdése. Múltkor volt az ülésen egy orvos, egy 
tervvel.
Juhász Sándor polgármester: beszélt azzal az orvossal, úgy ahogy akkor a testület döntött, és 
lemondta azt a beruházási formát. Háromszoros árat fizetett volna ki az Önkormányzat.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: akkor erről lemaradt valahol.
Juhász Sándor polgármester.: nem volt itt az elnök úr.
Záhonyi Zoltán: ez teljesen rendben van.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: jó. Van még valami más?

m) Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság ülésén elhangzottak

Vargáné Vass Éva jegyző: az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság ülésén elhangzott 
egy levél. Ez a levél több szempontból jogi kérdéseket vet fel.  Két kérdéskört szeretne az 
alpolgármester asszony tudomására hozni. A hivatkozott jogszabályi hely a 21/1970.(VI.21.). 
Korm.rendelet, ami a fák védelméről szól, ez a kisebbik gond. A következő az az, hogy az 
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alpolgármester  assszony felkérte  az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottságot,  hogy 
hozzon  határozati  javaslatot  a  Képviselő-testület  elé  egy  vizsgálóbizottság  létrehozására, 
valamint  egy  külső  szakértő  bevonására,  ami  kivizsgálja  a  településen  folyó 
környezetkárosítást,  és  az  önkormányzat  vagyonát  hűtlenül  kezelő  felelősöket.  Tisztelettel 
megkéri  az  alpolgármester  asszonyt,  mint  az  Önkormányzat  jegyzője,  hogy  szíveskedjen 
egészen  pontosan  megjelölni  ki,  mikor,  és  milyen  ügyben,  hány  alkalommal,  mert  ha 
folytatólagos ez, akkor más minősítés alá esik, szíveskedjen pontosan megjelölni, mert, mint 
az  önkormányzat  jegyzőjének,  csakúgy  mint  a  Pénzügyi  Bizottságnak,  ha  hűtlen  kezelés 
gyanúja felmerül,  akkor azért  van teendő.  A büntető törvénykönyv,  319.§-a rendelkezik a 
hűtlen kezelés törvényi tényállásáról: „aki idegen vagyon kezelésével bíztak meg, és ebből 
folyó kötelezettségének megszegésével vagyoni hátrányt okoz hűtlen kezelést követ el”. Azért 
hozta mindezt tudomásukra, hogy tisztában legyenek a törvényi tényállással, és e mellett nem 
mehetnek el szó nélkül, hiszen ez gyanú szerint megtörtént. Kéri az alpolgármester asszonyt 
szíveskedjen egészen pontosan meghatározni.
Vad Mária alpolgármester: most kell rá válaszolnia?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: igen.
Záhonyi Zoltán: ez mennyire tartozik a Településfejlesztési Bizottságra?
Tóth Attila: a hűtlen kezelés az a Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottságra is tartozik.
Vargáné Vass Éva jegyző:  most  mondta el.   Hűtlen kezelés  gyanúja vetődött  fel,  és ez a 
bizottságra, és őrá is tartozik, de ez így önmagában kevés, meg kell jelölni azt.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: pillanat, pillanat. Akkor nekik jó lenne látniuk a levelet.
Záhonyi Zoltán: erre nem készült fel senki, ne tárgyalják a levelet.
Dr.Prázki Péter bizottsági elnök: nem hiszi, hogy ezt a levelet most kellene megtárgyalni.
Vargáné Vass Éva jegyző: ezt most kell megtárgyalni.
Juhász Sándor polgármester:  a testületi ülésre ez a téma be lesz víve, de jó lett volna, ha az 
Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság elnöke terjeszti a Pénzügyi Bizottság elé.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: csak akkor tudja tárgyalni, ha látja a levelet.
Záhonyi Zoltán: látni kell a levelet.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: tisztelt  bizottsági  elnök  úr.  Nem  azt  mondta,  hogy  a  levelet 
tárgyalja a bizottság, hanem azt, hogy kérjék fel az alpolgármester asszonyt, mellette vagy 
rajta  kívül,  ahogy  tetszik,  hogy  jelölje  meg  a  hűtlen  kezeléssel  kapcsolatos  valamennyi 
rendelkezésére álló dokumentumot, anyagot, bizonyítékot, akár a felelősök megnevezésével, 
hogy a vizsgálat elindulhasson. Erről van szó. Ez a Pénzügyi Bizottságnak kötelezettsége.
Záhonyi Zoltán: nem ismerik a levél tárgyát.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: a  tárgy  ismerete  nélkül  feltételezi,  hogy semmire  nem 
kötelezhetőek.  Úgy  gondolja  át  lehet  tenni  ezt  a  témát  a  következő,  vagy  akkor  tudnak 
érdemben tárgyalni,  ha meg van az a levél. Ha a falopásról van szó, akkor ez egy nagyon 
egyszerű kérdés, ki kell vizsgálni, ki kell vizsgáltatni, és ha valóban nyomós okkal, akkor be 
kell vonni a rendőr hatóságokat is. Szakértői véleményt kell. 
Vargáné Vass Éva jegyző: nem erről van szó.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: bocsánat egy pillanat.
Vargáné Vass Éva jegyző: nem erről van szó.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: és a másik, hogy mindenképpen fel kell mérni, hogy milyen 
fa milyen mennyiségben tűnt el.
Vargáné Vass Éva jegyző: nem erről van szó.
Juhász Sándor polgármester: nem erről van szó.
Záhonyi Zoltán: nem tudják miről van szó, nincs értelme.
Vargáné Vass Éva jegyző: kijelenti, hogy felolvasta.
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Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: szeretné  ezt  a  témát  lezárni  a  mai  Pénzügyi  Bizottsági 
ülésen. Köszönik szépen.
Vargáné Vass Éva jegyző: meg kell tennie a feljelentést.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a jegyző asszony tegye meg n a feljelentését. Akkor amikor 
nem tudják érdemben, teljesen  meddő felesleges, és értelmetlen vitának tartja.
Vargáné Vass Éva jegyző: nem vitázni kell.
Juhász Sándor polgármester: amennyiben az alpolgármester asszony nem tudja bizonyítani az 
állítását, saját maga fogja, a jegyző asszonnyal együtt megtenni a feljelentését a bíróságon. Az 
alpolgármester asszonynak ott kell majd bizonyítania mire gondol.
Záhonyi Zoltán: kinek a nevében ki ellen?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: fogalmuk sincs miről van szó, nem tudják miről beszélnek. 
A  tisztelt  képviselőknek  van  nincs  anyaguk  ezzel  kapcsolatban?  Van  anyaguk  ezzel 
kapcsolatban? Elolvasták ezt az anyagot? Ehhez nem tudnak érdemben hozzászólni.
Záhonyi Zoltán: nem tudnak érdemben hozzászólni.
Vargáné Vass Éva jegyző: ez a jegyzőkönyvben szó szerint el fog hangzani.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: jó akkor el fog hangzani. Érdemben nem és innentől kezdve 
ő úgy gondolja ezt a pontot is törölni szeretné. Köszöni. Törölni nem fogja, benne szerepelhet, 
de teljesen meddő vitának tartja. 
Szalai Gábor: egyebekben fel lehet venni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: egyebekben.
Szalai Gábor: az egyebek ugyanolyan napirendi pont, mint a többi, és ide fel lehet venni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: köszöni szépen Szalai  Gábor hozzászólását.  A Pénzügyi 
Bizottságot annyiban érintette volna a téma, hogy munkacsoportot kellett volna létre hoznia, 
és szakértőt kellett volna megnevezni, vagyis megbízni, egy pénzügyi szakértőt.
Záhonyi Zoltán: mire?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: milyen alapon?
Szalai  Gábor:  úgy  lett  volna  reális,  ahogy  a  polgármester  úr  is  elmondta,  hogy  az 
Egészségügyi  és  környezetvédelmi  Bizottság  elnöke  a  Pénzügyi  Bizottság  elé  terjeszti,  az 
alpolgármester asszony javaslatát.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: ő erről semmit nem tud.
Szalai Gábor: az alpolgármester asszony az Egészségügyi Bizottság elé terjesztette először.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: akkor ezt a levelet be kellett volna hozni, és akkor abban az 
esetben.
Vargáné Vass Éva jegyző: ő nem ezt mondta.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: de akkor is kell valami.
Vargáné Vass Éva jegyző: ö nem ezt mondta.
Kiss  Dénes  László: a  Btk.-ból  idézett  szakaszra  szeretne  rákérdezni.  Mit  is  mond?  Ha 
tudomására jut azonnal intézkednie kell? Hogy szól a törvény?
Vargáné Vass Éva jegyző:  az elnök úr azt mondta nem kíván tovább a témával foglalkozni. 
Már elmondta a tényállást, nem kíván vitába szállni.
Kiss Dénes László: az elnök úr elmondta, de nem szavaztak se igennel, se nemmel.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: nem szavaztak semmiről. Ezt a napirendi pontot szeretné 
befejezni. Ennyi. Köszöni szépen. Nincs mit szavazni.
Kiss Dénes László: kéri megjegyezni, hogy szerette volna megkérdezni, megtudni a tényállást 
a törvényi hozzáállást, mert nem szeretne abba a kelepcébe kerülni,  mint pénzügyi bizottsági 
tag, hogy a bizottságot marasztalják el azért, mert nem azonnal intézkedtek, a felmerült hűtlen 
kezelés vádjával kapcsolatban. 
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Juhász Sándor polgármester: az azonnali intézkedést a pénzügyi bizottság elnöke akadályozta 
meg.
Záhonyi Zoltán: kérdezni kíván a bizottsági tagoktól szűken véve. Ki az aki ezzel az üggyel 
kapcsolatban teljes információval rendelkezik? Aki tudja, hogy miről van szó konkrétan.
Kiss Dénes László: a felolvasott anyag alapján mondja, azt tudják tárgyalni. 
Záhonyi Zoltán : tudják tárgyalni?
Kiss Dénes László: a felolvasott bekezdést igen tudják.
Záhonyi Zoltán: javasolja, hogy mindenki mondja le az esti programját, és kezdjék elölről az 
egészet.
Kiss Dénes László: attól függ, hogy a törvény mit mond. Azonnal kell intézkedni, vagy ráér a 
következő ülésig.
Szalai Gábor: tolják el a jövő hónapig?
Záhonyi Zoltán: ahhoz, hogy bárki mondjon valamit ismerni kell.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a tárgyláshoz kéri a levelet, és leülnek, megtárgyalják.
Vargáné Vass Éva jegyző: az elnök úr még mindig nem érti.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: próbálja.
Vargáné Vass Éva jegyző:  most már harmadszor mondja el. Nem azt mondta, hogy a levél 
tartalmát kell megismerni. Ő azt mondta, mint az önkormányzat jegyzője, jelezte a Pénzügyi 
Bizottságnak, mert ez a kötelezettsége, hogy van egy ilyen gyanú, onnantól a Bizottság azt 
csinál  amit  akar.  Ő  a  maga  részéről  felhívta  az  alpolgármester  asszony  figyelmét,  hogy 
szíveskedjen  a  bizonyítékokat  megjelölni,  rendelkezésre  bocsátani,  hogy  a  szükséges 
intézkedéseket meg tudja tenni. Ezt nem tudja jobban elmondani.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: akkor köszöni szépen, ehhez nekik különösképpen nem kell 
hozzászólniuk.
Záhonyi Zoltán: tudomásul kell venni.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: van -e még más egyéb?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: a tudomásul vételt megszavazzák?
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: szavazzák. Tudomásul vették. Van-e még valakinek más 
egyéb pontja? Nincs? Köszöni.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal  tudomásul vette. 

Több napirendi pont nem lévén Dr.Práczki Péter bizottsági elnök megköszöni a Pénzügyi és 
Területfejlesztési Bizottság munkáját és az ülést 18 óra 32 perckor bezárja.

K.m.f.

Dr. Práczki Péter            Kiss Dénes László
bizottsági elnök        jegyzőkönyv hitelesítő

 

Sahin-Tóth Jenőné
jegyzőkönyvvezető
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